
Protokół Nr IV/24
z Sesji Rady Miejskiej Orzesze

w dniu 11 lipca 2024r.

IV Sesji, która odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego Orzesze przewodniczył 
Pan Mateusz Szweda – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze.

Obrady rozpoczęto 11 lipca 2024 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 16:23 tego samego 
dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 17 członków – lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Nieobecni Radni:Buchalik
– Krzysztof Dziekan
– Krzysztof Giel
– Lechosław Łukasik

Płyta CD z nagraniem z sesji stanowi załącznik do protokołu.

Na Sesji przyjęto Uchwały Nr IV/25-28/24.

1. Otwarcie Sesji
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że na sali jest 16 radnych, co 
stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak. 

W skład Komisji Uchwał i Wniosków zaproponował Radnego Rajmunda Gazdę oraz 
Radnego Jana Mach. Na Przewodniczącego Komisji zaproponował Radnego Rajmunda 
Gazdę.

Głosowano w sprawie:
powołania Komisji Uchwał i Wniosków. 

Wyniki g  łosowania  
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Sonia Gazda, Bożena Jankowiak, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan 



Otawa, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, 
Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc
NIEOBECNI (5) Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Krzysztof Giel, Lechosław 
Łukasik, Adam Ratka

Na posiedzenie przybył Radny Adam Ratka – 17 osób obecnych na sali

2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad

Przewodniczący poinformował, że ze względu na odbywające się w Starostwie Powiatowym 
w Mikołowie spotkanie w temacie szpitala powiatowego, na sesję spóźni się Radny 
Powiatowy Tadeusz Marszolik. W związku z powyższym poprosił o przegłosowanie zmiany 
kolejności punktów porządku obrad.

Wobec braku uwag zmiana kolejności punktów porządku obrad została przez 
Przewodniczącego poddana pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
zmiany kolejności punktów w porządku obrad  

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (17) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Sonia Gazda, Bożena Jankowiak, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan 
Otawa, Adam Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna 
Szymik, Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc
NIEOBECNI (4) Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Krzysztof Giel, Lechosław 
Łukasik

3. Przegłosowanie zgłoszonych i nieuwzględnionych poprawek do protokołu z III Sesji
Przewodniczący poinformował, że zgłoszone do protokołu poprawki zostały uwzględnione i 
wprowadzone.

5. Wolne głosy
Burmistrz poinformował, że po przeprowadzonym konkursie nowym Dyrektorem Zakładu 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Orzeszu został Pan Mariusz Piwowarczyk.

Pan Mariusz Piwowarczyk przedstawił się stwierdzając również, że liczy na współpracę z 
Burmistrzem i Radą Miejską.



6. Uchwały:

a) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Orzesze na lata 2024-2040
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

W związku z pytaniem Naczelnik Wydziału Inwestycji i Remontów wyjaśnił, że wykonawca 
ma prawo złożyć wniosek o waloryzację kosztów realizacji zadania w przypadku umowy 
zawartej na okres powyżej 12 m-cy, jeżeli w tym czasie ulega zmianie minimalne 
wynagrodzenie. Dodał, że ustawa o zamówieniach publicznych obliguje do wprowadzania w 
takich umowach zapisów dotyczących możliwości złożenia przez wykonawcę wniosku o 
waloryzację kosztów.

G  łosowano w sprawie:  
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na 
lata 2024-2040. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Sonia Gazda, Bożena Jankowiak, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam 
Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, 
Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc
PRZECIW (1) Łukasz Kalita
NIEOBECNI (4) Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Krzysztof Giel, Lechosław 
Łukasik

b) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2024 rok
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

G  łosowano w sprawie:  
podjęcia uchwały dotyczącej zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2024 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Sonia Gazda, Bożena Jankowiak, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, 
Adam Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, 
Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Jan Mach
NIEOBECNI (4) Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Krzysztof Giel, Lechosław 
Łukasik



c) Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Miasta Orzesze do Związku Stowarzyszeń 
Centrum Aktywności
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej przystąpienia Miasta Orzesze do Związku Stowarzyszeń 
Centrum Aktywności. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (17) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Sonia Gazda, Bożena Jankowiak, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan 
Otawa, Adam Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna 
Szymik, Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc
NIEOBECNI (4) Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Krzysztof Giel, Lechosław 
Łukasik

d) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
dotychczasowemu dzierżawcy
Przewodniczący poinformował, że Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała sprawę 
przedłużenia dzierżawy na okres 1 roku. Dodał, że dzierżawa dotyczy terenu, na którym 
zlokalizowane są kontenery PCK.

Radny Otawa zwrócił uwagę, na kontenery w Zawadzie, które zlokalizowane są w odległości 
ok. 50m od siebie, z czego w miejscu gdzie stoi jeden kontener jest on przepełniony i rzeczy 
stoją obok, a w drugim miejscu gdzie stoją dwa jest porządek. Zwrócił się z propozycją 
rozważenia możliwości wyznaczenia tylko jednego miejsca z dwoma lub trzema kontenerami.

Z-ca Naczelnika Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Konserwatorskiej wyjaśniła, 
że te dwa kontenery w Zawadzie zlokalizowane są na trenie prywatnym. W związku z 
pytaniem omówiła również lokalizację poszczególnych kontenerów odnośnie, których 
proponuje się przedłużyć umowy dzierżawy. 

Sekretarz Miasta zwróciła uwagę, że miasto nie ma wpływu na umowy zawierane przez PCK 
z prywatnymi właścicielami nieruchomości. Dodała, że uchwała powinna zostać podjęta żeby 
można było pobierać opłaty za dzierżawę terenu. Stwierdziła, że zostanie zorganizowane 
spotkanie z koordynatorem PCK, na którym przedstawione będą zgłaszane przez radnych 
uwagi. 

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
dotychczasowemu dzierżawcy. 



Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (15) Grażyna Bortlik, Sonia Gazda, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz 
Kaczmarczyk, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel Spendel, 
Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz Wojtanowicz, 
Urszula Zienc
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Rajmund Gazda, Łukasz Kalita
NIEOBECNI (4) Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Krzysztof Giel, Lechosław 
Łukasik

4. Stan dróg powiatowych na terenie Miasta Orzesze oraz bieżąca współpraca z 
Powiatem Mikołowskim - spotkanie z radnymi powiatowymi z terenu Orzesza
Na wstępie Przewodniczący poinformował, że zaproszenia zostały wystosowane do 
wszystkich radnych powiatowych z terenu Orzesza, jednak ze względu na okres urlopowy w 
sesji może wziąć udział dwóch radnych.

Jako pierwszy głos zabrał Radny Aleksander Tabacki, który podziękował za zaproszenie 
informując, że jako radny Rady Miejskiej Orzesze miał niedosyt w kwestii spotkań z radnymi 
powiatowymi, dlatego wyraził nadzieję, że te spotkania będą częstsze i współpraca będzie 
układała się pomyślnie.

Radny Tadeusz Marszolik poinformował, że radni powiatowi z Orzesza spotkali się już i 
ustalili wspólny plan działania w kwestii remontów dróg powiatowych na terenie Orzesza. W 
pierwszej kolejności przedstawił zadania, które w Orzeszu zostały zrealizowane w czasie 
poprzedniej kadencji, informując że było to możliwe dzięki zarówno pozyskaniu środków 
zewnętrznych jak i udzielonemu dofinansowaniu przez miasto. Następnie przedstawił zadania
na terenie Orzesza, o realizację których będą występować jako radni powiatowi. Wymienił, że
należą do nich inwestycje:

• przebudowa ul.Tyskiej,

• przebudowa ul.Chrobrego II etap,

• ciąg pieszo-rowerowy od skrzyżowania z DK 81 poprzez ulice Pszczyńska, 
Majakowskiego, Akacjowa, Kobiórska, Sadowa aż do ul.Miarowej w Gostyni,

• chodnik przy ul.Wojska Polskiego,

• chodnik przy ul.Wolności od ul.Rybnickiej,

• budowa ul.Świerkowej.

Dodał, że drobne remonty dróg wykonywane są na bieżąco.

Radny Aleksander Tabacki zwrócił uwagę, że budowa drogi Świerkowej będzie zadaniem 
bardzo kosztownym i w założeniach orzeskich radnych powiatowych będzie największym 
problemem, gdyż może nie spotkać się ze zrozumieniem radnych pozostałych gmin. 



Stwierdził także, iż plan ten obejmuje okres działania na całą kadencję i nie należy 
oczekiwać, że będą one zrealizowane w ciągu najbliższego roku.

Radni Rady Miejskiej Orzesze wymienili zadania, które powinny w tych założeniach również 
zostać uwzględnione:

• chodnik przy ul.Wolności do samych Jaśkowic,

• utwardzone pobocze przy ul.Klubowej,

• chodnik albo utwardzone pobocze przy ul.Św.Wawrzyńca na odcinku od 
ul.Sikorskiego przynajmniej do wejścia do lasu,

• uporządkowanie ul.Szklarskiej, co umożliwiłoby skrócenie drogi pojazdom, które z 
ul.Św.Wawrzyńca mogłyby przejechać przez Partyzantów i tą ulicą do ul.Gliwickiej,

• remont drugiej części ul.Katowickiej od skrzyżowania z ul.Wojska Polskiego do klubu
sportowego.

Radni zgłosili również tematy dotyczące konieczności przycinania traw i samosiejek, które 
utrudniają wyjazdy z bocznych dróg ze względu na ograniczoną widoczność jak również 
pogarszają estetykę miasta:

• wyjazd z ul.Szkolnej na ul.Żorską,

• przystanek autobusowy na ul.Żorskiej,

• ul.Jaśkowicka w rejonie skrzyżowania z ul.Traugutta, gdzie z powodu wysokich traw 
od drogi nie widać czy przejazd kolejowy jest zamknięty czy otwarty,

• chodnik od kościoła w kierunku szkoły w Zawadzie, który jest zarośnięty trawą.

Zwrócili się również o wykonanie czy też odnowienie oznakowania poziomego na drogach 
powiatowych szczególnie wskazując na:

• ul.Jaśkowicką,

• ul.Bukowina na całej jej długości, a nie tylko w niektórych miejscach,

• ul.Wolności.

Zwrócono się także o rozważenie możliwości:

• zamontowania na ul.Szkolnej tablicy z wyświetlaną prędkością przejazdu pojazdów,

• przyspieszenia wycięcia drzew przy ul.Szkolej, które wrastają w przewody  
energetyczne oraz suchych drzew przeznaczonych do wycinki przy ul.Żorskiej,

• zamontowania progów zwalniających na ul.Żorskiej w rejonie szkoły w Zazdrości, 
gdyż sygnalizacja świetlna nie spełniła roli zwolnienia prędkości pojazdów,

• zamontowania spowalniaczy albo tablicy z wyświetlaną prędkością przejazdu 
samochodów na ul.Św.Wawrzyńca.



Radny Jan Mach zwrócił się o stosowanie jednakowej zasadny na terenie całego miasta w 
kwestii wykonywania wjazdów do posesji przy prowadzonych remontach dróg. Przytoczył, że
na ul.Chrobrego i Długosza zjazdy te zostały wykonane do każdej posesji, a przy 
ul.Bukowina po lewej stronie jadąc od centrum w kierunku huty do 5 posesji zostały 
pominięte.

Radny Bogdan Otawa zwrócił uwagę na utrudniony kontakt z pracownikami Powiatowego 
Zarządu Dróg.

W kwestii poruszonego tematu dotyczącego zachwaszczonego terenu pomiędzy sklepem Lidl 
i Biedronka, Sekretarz Miasta obiecała, że zostanie skierowane pismo do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich o jego uporządkowanie. Stwierdziła również, że sprawa przycięcia gałęzi 
wrastających w przewody energetyczne na ul.Szkolej powinna zostać zgłoszona do 
energetyki.

W związku z poruszonym przez Radnego Mariusza Kaczmarczyka tematem dotyczącym 
planowanej likwidacji Elektrowni Łaziska i Kopalni Bolesław Śmiały oraz związaną z tym 
utratą pracy przez znaczną ilość mieszkańców Orzesza, Radny Powiatowy Tadeusz Marszolik
stwierdził, że każda podjęta przez miasto inicjatywa w tym temacie może zostać poparta 
przez Powiat Mikołowski.

Przewodniczący Rady zaproponował, że w tym temacie można również zaangażować posłów.

Na zakończenie Radny Powiatowy Tadeusz Marszolik obiecał, że na rzecz Orzesza zrobione 
zostanie wszystko co będzie w mocy radnych powiatowych i na ile pozwolą środki 
finansowe. Zaproponował, aby wszystkie uwagi były też przez miasto zgłoszone do Starosty, 
aby działania prowadzone były wspólnie.

                                                                                                                                                       
10. Zamknięcie Sesji
W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 
zamknął IV Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za udział w posiedzeniu. 

    

                                                  Przewodniczący
     Protokołowała Rady Miejskiej

mgr Marzena Nowak                   mgr inż. Mateusz Szweda

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


